
پرواض�ح بود که 
دنيا حيدري
    گزارش

آتش تندشان به 
سرعت خاکستر 
خواهد ش�د. این اولین باری نب�ود که وعده 
خصوصی شدن پرسپولیس و استقلال مطرح   
می ش�د. تقریباً این ش�عار انتخاباتی تمامی 
رؤس�ای جمهور و برخی نماینده های مجلس 
طی دو دهه اخیر بوده و هس�ت، ش�عاری که 
البته هرگز رنگ واقعیت به خود ندیده است!

درست 24 ساعت بعد از تأکید سلطانی فر به مصمم 
بودن وزارت ورزش و دولت بر واگذاری دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال به بخش خصوصی، مشاور 
رئیس کل سازمان خصوصی سازی به نوعی از توقف 
این واگذاری خبر می دهد تا یک بار دیگر ثابت شود 
هر آنچه در مورد خصوصی ش��دن سرخابی های 
پایتخت به زبان می آید، شعاری بیش نیست که فقط 

گاهی اندکی جدیت چاشنی آن می شود و بس.
روز جمعه بود که سلطانی فر در گفت وگو با برنامه 
ورزش و مردم سیما تأکید کرد که وزارت ورزش و 
دولت مصمم به واگذاری پرسپولیس و استقلال به 
بخش خصوصی هستند، اما یک روز بعد نه فقط 
مشاور رئیس کل سازمان خصوصی سازی از توقف 
این پروژه خبر داد، بلکه خود وزیر نیز در گفت وگو 
با یک خبرگزاری با بی��ان اینکه »مصوبه مجلس 
واگذاری سرخابی ها را با مشکل مواجه می کند«، به 
نوعی صحبت های خود با برنامه تلویزیونی ورزش و 

مردم را که در آن از واگذاری این دو باشگاه تا پایان 
سال 98 خبر داده بود، رد کرد: »سال 94 هم قرار 
بود دو باشگاه پرسپولیس و استقلال واگذار شوند 
که این مس��ئله به دلیل عدم صلاحیت و اهلیت 
خریداران آنها منتفی ش��د. س��ال 95 هم که من 
آمدم، دو باش��گاه از نظر مالی و مالیاتی وضعیت 
خوبی نداشتند. با وجود این سال گذشته بار دیگر 
بحث واگذاری پیشنهاد شد و ما هم این پیشنهاد 
را به دولت بردیم و هیئت دولت نیز موافقت کرد. 
قرارمان با سازمان خصوصی سازی بر این بود که 
با این شکل واگذاری ممکن است تأخیر به وجود 
بیاید. رویکرد ما و دولت این است که هرچه سریع تر 
این دو باشگاه را واگذار کنیم. اگر امروز بتوانیم این 
کار را انج��ام دهیم بهتر از فرداس��ت. بنده خیلی 
امیدوار هستم که واگذاری تا پایان سال 98 انجام 
شود. برای بار بیستم است که می گویم دولت و بنده 

مصمم هستیم که این کار را انجام دهیم.«
اما یک روز بعد از صحبت ه��ای وزیر در خصوص 
ع��زم ب��الای وزارت ورزش و دول��ت، مصاحب��ه 
سیدجعفر سبحانی با خبرگزاری مهر از توقف روند 
خصوصی سازی این دو باشگاه خبر می دهد. به گفته 
مشاور رئیس کل سازمان خصوصی سازی و به دلیل 
دشواری هایی که برای ورود پرسپولیس و استقلال 
به فرابورس وجود دارد، هنوز واگذاری این دو باشگاه 
وارد مرحله جدید و امیدوارکننده ای نشده است: 
»تغییر اساسنامه، افزایش سرمایه، میزان سهام و 

وضعیت سهامداران، وضعیت سودهی و... از جمله 
ضوابط و شرایط تعیین کننده در ورود به فرابورس 
است که پرسپولیس و استقلال همه این شرایط را 
به طور کامل دارا نیستند و همین مسئله موانعی را 
برای حضور آنها در فرابورس به وجود آورده است. 
البته این بار وزارت ورزش صورتحس��اب مالی دو 
باشگاه را ارائه داده که اگرچه بلااشکال نیست، اما 
بیانگر وضعیت بهتر آنها نسبت به چهار سال پیش 

است که حتی صورتحساب مالی هم نداشتند.«
طبق آنچه در قانون بودجه سال جاری به آن اشاره 
شده، واگذاری سرخابی ها باید تا پایان شهریورماه 
انجام ش��ود، در حالی که طبق گفته های مشاور 
رئیس کل س��ازمان خصوصی س��ازی، روند این 
واگذاری هنوز به مرحله جدید و امیدوارکننده ای 
نرسیده اس��ت: »اگر تا زمان مقرر این مهم انجام 
نشود قاعدتاً مش��کلاتی ایجاد خواهد شد. برای 
نتیجه بخش تر و سهل الوصول تر شدن کار سازمان 
خصوصی سازی پیشنهاد خود در مورد واگذاری 
پرسپولیس و اس��تقلال را از طریق مزایده ارائه 
کرده، اما همچنان ای��ن موضوع به خاطر مصوبه 
مجلس از طریق فرابورس در حال پیگیری است 
و به خاطر ضوابط خاصی که به آن اش��اره ش��د 
و ل��زوم برخوردار ش��دن از آن، هنوز پیش��رفت 
جدیدی در خص��وص واگذاری این دو باش��گاه 
حاصل نشده اس��ت.« واگذاری س��رخابی های 
پایتخت از طریق مصوب��ه مجلس در واقع همان 

مسئله ای است که روز گذشته وزیر ورزش نیز در 
گفت وگو با خبرگزاری تسنیم به آن اشاره کرده 
است: »واگذاری این دو باشگاه هر یک روزی که 
زودتر انجام ش��ود به نفع ورزش کشور، دولت و 
فوتبال اس��ت. به همین دلیل به عنوان مسئول 
این موضوع در دولت با تمام توان فش��ار می آورم 
تا واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال با 
کمک دس��تگاه های مربوط انجام شود. با وجود 
این اگر بخواهیم با مصوب��ه مجلس پیش برویم 
به مش��کل می خوریم، به همین دلی��ل باید در 
خصوص واگذاری پرسپولیس و استقلال مصوبه 
دولت را اجرا کنیم. البته با همکاری و ایجاد تعامل 
با کمیس��یون ویژه حمایت از تولید و نظارت بر 
اجرای سیاست های کلی اصل 44 مجلس شورای 

اسلامی برای حل مشکلات در این بخش.«
اما آنچه از نتیجه صحبت های وزیر ورزش و مشاور 
رئیس کل سازمان خصوصی سازی برمی آید، این 
است که این بار هم قرار نیست این مسئله حل وفصل 
ش��ود و پرونده آن یک بار دیگر نیم��ه کاره خواهد 
بود، چراک��ه چند روز قبل نیز س��لطانی فر مدعی 
شده بود وزارت ورزش هماهنگی خوبی با سازمان 
خصوصی سازی دارد و همه برای واگذاری این دو تیم 
همدل و هم نظر هستند. حال آنکه پوری حسینی، 
رئیس سازمان خصوصی سازی در تضاد با حرف های 
وزیر ورزش تأکید کرده که  شرایط پذیرش این دو 

باشگاه در فرابورس فراهم نیست. 
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عذرخواهي کافي نیست برخورد کنید
کربلاحرمحقاست،نهجايرقاصهها

باورش سخت بود، خیلي سخت، حداقل براي آنها که اربعین کربلا و ارادت 
مردم عراق به سرور و سالار ش�هیدان و زائران حضرت اباعبدالله را از 
نزدیک دیده اند، باورش سخت بود در سرزمیني که ملجأ و قبله گاه عاشقان 
شهادت و ارادتمندان اهل بیت است، رقاصه ها و نوازندگان نیمه عریان به 
بهانه واهي افتتاح مسابقات فوتبال غرب آسیا بنوازند و بقیه تماشا کنند.

چه خوب گفت سید شهیدان اهل قلم که »تو مپندار کربلا شهري است در 
بین شهرها و نامي است در میان نام ها، کربلا حرم حق است و هیچ کس را 
جز یاران امام حسین)ع( راهي به سوی حقیقت نیست.« کربلا حرم حق 
است و بیهوده نیست که معاندان و دشمنان قسم خورده اسلام و مسلمین 
در طول تمام قرون و سال های سپري ش��ده از عاشوراي سال 61 هجري 
تلاش کرده اند جلوي آفتاب تابان سرزمین نینوا را بگیرند. اتفاق تلخي که 
هفته گذشته رخ داد را هم باید در زمره همین نقشه ها قلمداد کرد. اتفاقي 
که البته با واکنش های به موقع و محکم م��ردم معتقد عراق و چهره های 
مذهبي و سیاسي این کشور و ش��یعیان و ارادتمندان خاندان عصمت و 
طهارت در جای جای دنیا روبه رو شد تا هم ثابت شود کربلا فقط محدود به 
جغرافیاي عراق نیست و هم مسئولان ورزش عراق مجبور به عذرخواهي و 

تأکید بر عدم تکرار این اتفاق زشت در سرزمین مقدس کربلا شوند.
ماجرا از انتشار یک ویدئو در فضاي مجازي شروع شد. فیلمي که مربوط 
به مراسم افتتاحیه مسابقات فوتبال غرب آسیا در ورزشگاه کربلا بود و 
در آن زنان بی حجاب به اجراي زنده موسیقي براي حاضران در مراسم 
پرداخته بودند. انتشار گس��ترده این فیلم با واکنش های اعتراض آمیز 
شیعیان و محبان اهل بیت از سراسر جهان، به ویژه مردم عراق روبه رو شد 
و ادامه پیدا کرد تا اینکه دیروز فدراسیون فوتبال عراق با انتشار بیانیه ای  
رسماً به اشتباه خود اعتراف و از تمامي شیعیان و ارادتمندان به خاندان 
آل الله عذرخواهي کرد. هرچند که حتي در این عذرخواهی هم می توان 
رگه هایی از عدم پش��یماني و برخورد با متخلفان را دید. دیدگاهي که 

بدون تردید نمی تواند جلوي تکرار این اتفاق را بگیرد.
در بیانیه فدراس��یون فوتبال عراق آمده است: »واکنش هایی که نسبت 
به برگزاری مراسم افتتاحیه به وجود آمده، چه به صورت مثبت و چه به 
صورت منفی برای ما محترم است. باید تأکید کنیم که شهر کربلا قداست 
خاص خود را دارد. وزارت ورزش و جوانان برگزاری مراسم افتتاحیه را به 
یک شرکت لبنانی داد. قرار بود که مراسم مختصر باشد و به بهترین شکل 

کشور ما را که از دست تکفیری ها نجات یافته به تصویر بکشد.«
در ادامه این بیانیه عنوان شده است: »بسیاری بر این باورند که برگزاری 
چنین مراس��می نوعی بی احترامی به دین و قداس��ت ش��هر کربلاست. 
فدراسیون فوتبال عراق عذرخواهی شدید خود را از آنچه اتفاق افتاده اعلام 

می دارد. آنچه اتفاق افتاد اصلًا عمدی نبود و هدف خاصی نداشت.«
وزارت ورزش و جوانان عراق هم در بیانیه ای اعلام کرد که چنین اتفاقی در 
این شهر تکرار نخواهد شد. در این بیانیه آمده است: »هیچ نیت و قصدی 
در اتفاقات مراسم افتتاحیه مسابقات غرب آسیا وجود نداشته و پیش از این 
به برگزارکننده این مراسم اعلام شده بود که لازم است حرمت شهر مقدس 
کربلا حفظ شود و از انجام هر اقدامی که قداست این استان را خدشه دار 
 کند، جلوگیری شود. تلاش وزارت ورزش و جوانان در راستای نشان دادن 
جایگاه و توانمندی ش��هر مقدس کربلا و رفع محرومیت ورزشگاه های 
عراق از میزبانی رقابت های بین المللی صورت گرفته است. وزارت ورزش 
با همکاری فدراسیون حمایت لجستیکی از این رویداد را برعهده داشته و 
در همین راستا کمیته های مربوط در بخش های مختلف شکل گرفته که 
با هماهنگی کنفدراسیون فوتبال غرب آسیا نسبت به اجرای برنامه های 
مورد نظر اقدام کردند. قطعاً هیچ قصد و نیتی در اتفاقات مراسم افتتاحیه 
وجود نداش��ته اس��ت. با توجه به وجهه و پیام جهانی کربلای مقدس و 
همچنین ضرورت حفظ حرمت این ش��هر به تمام��ی برگزارکنندگان 
رویدادهای حوزه ورزش و جوانان در آینده اعلام می شود که لازم است به 
این مسئله توجه جدی داشته باشند. از وقوع هر اتفاقی که با قداست این 

استان در تقابل باشد، جلوگیری خواهد شد.«
بسیاری از ش��خصیت های عراقی طی روزهای اخیر با اظهارنظرهایی 
درباره آنچه در افتتاحیه رقابت های فوتبال غرب آسیا در کربلا رخ داد 
واکنش نشان دادند. نوری المالکی، نخس��ت وزیر سابق عراق و رئیس 
حزب الدعوه ع��راق در این باره عنوان کرده اس��ت: »آنچه در مراس��م 
افتتاحیه رخ داد هتک قداست کربلا بود. به شدت چنین مراسمی را که 
همراه با موسیقی و رقص بود، محکوم می کنیم. چنین چیزی باعث شد 

قداست شهر لکه دار شود.«
علی الحزاعی، روحانی عراقی هم با اشاره به شیوه رفتار ایرانی ها در برگزاری 
رقابت های فوتبالی گفته است: »ایرانی ها با برگزاری مراسم های خود، آن  هم 

با حجاب اسلامی زیباترین صحنه های ورزشی را به تصویر می کشند.«

بنبستخصوصیسازیسرخابیها
وعده ای که باز هم عملی نمی شود

سعيد احمديان

چرافوتبالیستهایمردباهواپیما
وزنانبااتوبوسسفرمیکنند؟

مریم ایراندوست، سرمربی س��ابق تیم ملی فوتبال زنان ایران دیروز با 
اشاره به تبعیض های صورت گرفته در ورزش مردان و زنان به خبرگزاري 
ایسنا گفت: »ما دوست داریم مثل مردها به محل برگزاری بازی برویم 
و پرواز داشته باشیم، نه اینکه ساعت ها در اتوبوس بنشینیم تا به آنجا 
برسیم. برای یک بازی خارج از خانه حتی تا 4۰ ساعت نیز در خیابان 
هستیم؛2۰ س��اعت رفت و 2۰ ساعت برگش��ت. اینطور سفرها چون 
نسبت به پرواز با هواپیما، ارزان تر است برای ما در نظر گرفته می شود، 

اما برای مردها اینطور نیست.«

روزبهروزآمادهترميشوم
قهرمان وزنه برداری المپیک ریو گفت: »حتماً در مسابقات قهرمانی جهان 
شرکت می کنم و مسلماً هر کسی تمرین کند و سختی بکشد باید مزد 
زحماتش را بگیرد و من هم منتظرم این اتفاق بیفتد.« کیانوش رستمی 
درباره  اینکه تصمیم نهایی خود را برای حضور در مسابقات جهانی گرفته 
است یا نه بیان کرد: » صددرصد در مس��ابقات قهرمانی جهان شرکت 
می کنم. همچنین تمام هدفم این است تا بازی های المپیک با قدرت در 

مسابقات حضور پیدا کنم و روزبه روز آماده تر شوم.«

فدراسیونمیخواهد
ازپاسخبهفیفاوAFCفرارکند

قرار است نوزدهمین مسابقات لیگ برتر 
برگزار ش��ود اما در بخش های نرم افزاری 
و سخت افزاری دچار ضعف های عدیده ای 
هستیم. س��ؤال من از فدراسیون فوتبال 
این اس��ت که در چه مقطعی نس��بت به 
زمینه سازی حرفه ای کردن فوتبال اقدام 
کردی��د و به صورت زمانبندی ش��ده چه 
اقداماتی انج��ام دادید که این رش��ته به 

سمت حرفه ای شدن پیش برود؟
اینکه یک باره بگوییم اگر زیرس��اخت ها درس��ت نش��ود لیگ را برگزار 
نمی کنیم، ام��ری غیرمنطقی و خ��ارج از اصول مدیریت اس��ت. همه 
ورزشگاه ها به بازسازی نیاز دارد ولی مسئولان فدراسیون فوتبال باید نشان 
دهند از چه زمانی چنین درخواستی داشتند. چه شده که به یک باره به 
این نتیجه رسیده اند لیگ را برگزار نکنند. همه فوتبال این مملکت از دولت 
ارتزاق می کند و اگر دولت از تیمداری کنار بکشد خیلی ها باید بدون مطرح 
شدن بازنشستگی به خانه هایشان بروند. اینگونه صحبت کردن برخوردی 
 AFC منطقی و اصولی را می طلبد و فدراسیون می خواهد از پاسخ به فیفا و
فرار کند. فدراسیون باید آنقدر شفاف باشد و این قابلیت را داشته باشد که 
رسماً به فیفا و AFC بگوید فوتبال ما را دولت اداره می کند، وقتی دولت 
هزینه های یک فدراسیون و باشگاه ها را متقبل شده، اینکه بگوییم مسابقات 
را دیر برگزار می کنیم بحثی خنده دار است. چرا مسئولان فدراسیون قبول 
نمی کنند ضعف مدیریت دارند و این کاره نیستند. معاون وزیر می گوید 
لیگ برتر فلان روز برگزار می شود. مگر معاون وزیر سخنگوی فدراسیون 
است که تاریخ لیگ را اعلام می کند؟ از کسانی چوب می خوریم که ادعای 
حضور 3۰ س��اله در ورزش را دارند، اما نمی دانند که در چه مواقعی باید 

اظهارنظر کنند. وزیر ورزش باید با اینگونه مسائل برخورد کند.

اميررضا واعظ آشتيانی

 کارشناس مدیریت فوتبال

فريدون حسن

محرومیت3ماههمسیبهخاطرانتقاد
سه ماه محرومیت نتیجه انتقادی بود که لیونل مسی به فدراسیون کانمبول 

اشرف رامين
     چهره

داشت. در جریان برگزاری دیدار تیم ملی آرژانتین با شیلی در کوپا آمه ریکا، 
ستاره آلبی سلسته آنقدر از عملکرد داوری 

ناراضی بود که مسئولان فوتبال امریکای جنوبی را به باد انتقاد گرفت و 
آنها را متهم کرد که برای قهرمانی برزی��ل برنامه ریزی کرده اند. البته 
پیش بینی مسی درست از آب درآمد و قناری ها با بالای سر بردن جام 
قهرمانی به آرزویشان رسیدند. سران کانمبول اما به سادگی از کنار اتهام 
ثابت نشده مهاجم بارسا نگذشتند؛ اول از همه کرسی تاپیا، رئیس 

فدراسیون آرژانتین در فدراسیون امریکای جنوبی را از او 
گرفتند و حالا هم محرومیت سه ماهه برای مسی در نظر 
گرفته اند. محرومیت کاپیتان تیم مل��ی آرژانتین از 
دیروز شروع شده و به این ترتیب او سه بازی دوستانه 
تیمش مقابل ش��یلی، مکزیک و آلمان را از دست 
می دهد. البته علاوه بر این محرومیت، مسی باید 
5۰ هزار دلار نیز به عنوان جریمه نقدی پرداخت 
کند. حمایت مارادونا، اسطوره فوتبال آرژانتین از 
مسی هم در نوع خود جالب توجه بود: »25 سال 
با س��پ بلاتر )رئیس پیش��ین فیف��ا( و خولیو 

گروندونا )نایب رئیس س��ابق فیفا و رئیس 
فدراس��یون فوتبال آرژانتین( جنگیدم، 
چون می خواستم از توپ دفاع کنم. من را 
به خاطر اظهاراتم جریمه و محروم نکردند. 

من از بازیکنان دفاع ک��ردم، کارهایی که 
مسی کرد یک امتیاز برای آرژانتین است.«

ولخرجیهایعجیباستونویلا!
فصل نقل و انتقالات        بازتاب
فوتبال اروپا در حالي 
به پایان خود نزدیک می ش��ود که تیم های شناخته 
شده اروپا تلاش می کنند با هزینه های زیاد به اهداف 
خود برسند. در این بین خریدهای آنچنانی تیم هایی 
چون بارسلونا، یونایتد، رئال، سیتی و دیگر تیم های 
اسم و رسم دار و سرمایه دار چندان عجیب نیست، اما 
دیدن لیست خریدهای استون ویلا در نوع خود جالب 
توجه است. این تیم بعد از پشت سر گذاشتن پروسه ای  
سخت و طولانی دوباره مجوز حضور در لیگ جزیره را 
به دست آورده و این برای سران باشگاه اهمیت زیادی 
دارد تا جایی که حاضرند میلیون ها پوند خرج رسیدن 

به کیفیت لازم کنند. این تیم در گام اول بیش از 26 
میلیون پوند خرج خرید تایران مینگز، بازیکن پیشین 
بورنموث کردند و پس از آن هم نوبت وسلی موراس از 
کلوپ بروژ بود که با قراردادی 22 میلیون پوندی به 
استون ویلا بپیوندد. مت ترگر با 15 میلیون پوند در 
رتبه س��وم خریدهای این تیم قرار دارد. در مجموع 
استون ویلای تازه وارد بیش از 125 میلیون پوند خرج 
کرده تا با به خدمت گرفت��ن بازیکنان جدید به مرز 
آمادگی فصل جدید لیگ برتر برسد. این رقم در مقابل 
خرج 136 میلیون پوندی یوونتوس قابل توجه است و 
این تیم فعلاً در بین تیم های اروپایی از نظر ولخرجی 

در رده پنجم قرار دارد.

منچسترس��یتی و لیورپ��ول با 
شيوا نوروزي

     فوتبال اروپا
برگ��زاری دی��داری موس��وم به 
کامیونیتی ش��یلد یا همان جام 
خیریه در ومبلی به استقبال فصل جدید می روند. دیدار سوپرکاپ 
جزیره در حالی برگزار می شود که من سیتی هم فاتح لیگ برتر 
ش��ده و هم جام حذفی. به همین خاطر است که تیم دوم لیگ 
امروز حریف سیتیزن ها شده است. هر دو تیم چند بازی تدارکاتی 
را پشت سر گذاشته اند و این دیدار آمادگی آنها در آستانه شروع 
فصل را به خوبی محک می زند. مشکل اصلی منچسترسیتی این 
اس��ت که برخی از بازیکنان این تی��م در کوپه آمه ری��کا و جام 
ملت های آفریقا دیر به تمرینات اضافه ش��ده اند. پپ گواردیولا 
آمادگی بازیکنانش قبل از رویارویی با لیورپول را نامطلوب خواند: 
»ش��رایط فیزیکی تیم خوب نیس��ت. در این بازی از بازیکنانی 
استفاده می کنیم که در بازی های پیش فصل به میدان رفته اند و 
س��ایر بازیکنانی که دیرتر به تیم اضافه شده اند باید خودشان را 

برای یک فصل س��خت آماده کنند. با وضعیتی ک��ه داریم کار 
برایمان سخت است، اما هرچه پیش می رویم بر آمادگی تیم مان 
افزوده می ش��ود.« در س��وی دیگر تیم یورگن کلوپ نیز به فکر 
کس��ب اولین جام پیش از شروع رس��می فصل است. سرمربی 
لیورپول ب��ه قهرمان��ی در س��وپرکاپ امی��دوار اس��ت: »خبر 
امیدوار کننده برای ما این است که در این بازی می توانیم شش 
تعویض انجام دهیم. تیم را برای این بازی آماده کرده ایم و فرصت 
خوبی است تا ترکیب مان را محک بزنیم. با شرایطی که تیم دارد، 
احتمالاً از همه تعویض هایمان استفاده می کنیم. جوانان ما در 
بازی های پیش فصل عملکرد خوبی داشتند و می توانیم به آنها 
امیدوار باشیم.«  تقویم فشرده فوتبال جزیره موضوعی است که 
کلوپ به آن اعتراض دارد و از مسئولان فوتبال انگلیس خواسته 
تغییری در این رویه ایجاد کنند. لیگ برتر هم روز جمعه استارت 
می خورد و با توجه به حضور لیورپول در لیگ قهرمانان، سرمربی 

این تیم موافق زمان تعیین شده نیست. 

سیتی و لیورپول در ومبلی صف آرایی می کنند

پپوکلوپدرجستوجویاولینجام

برسدبهدستوزیرورزش
مجتبي عابدیني س��تاره ورزش ایران اس��ت. اولین م��دال آور تاریخ 
کشورمان در شمشیربازي قهرماني جهان که همین چند هفته پیش 
این افتخار را براي کش��ورمان ثبت کرده و هنوز عرقش خشک نشده 
اس��ت. ش��یریني مدالي که گرفته هنوز زیر زبانمان است و مسئولان 
ورزش هم ای��ن طرف و آن ط��رف هر ج��ا می روند، م��دال تاریخي 
عابدیني را به کارنامه شان می چسبانند. با این حال صحبت های دیروز 
عابدیني در تلویزیون تلخ بود، وقتي جلوي دوربین نشست و در قامت 
قهرمانی که یک مدال تاریخي کسب کرده، صحبت کرد. او از قرارداد 
9 میلیونی اش براي یک فصل گفت و اینکه هنوز خبري از مسئولان 
براي پاداش نشده و تلخ تر اینکه هیچ مسئولي به خودش زحمت نداده 
حداقل براي اس��تقبال  به فرودگاه برود. درب��اره مبلغ قراردادش هم 
درست خواندید تنها 9 میلیون، این مبلغ قرارداد قهرمان بزرگي مانند 
عابدیني اس��ت، اما در همین ورزش و در فوتبال دی��روز خبر آمد که 
یک بازیکن که تازه سري بین سرها بلند کرده، بالاي 4 میلیارد با یک 
باشگاه قرارداد بسته است. تازه این مبلغ براي بازیکني در این حد است 
و در نظر بگیرید فوتبالیست هایی که سال هاست نام شان را یک تریلي 

هم نمی کشد، چه دریافتي سالانه ای دارند.
البته قهرمانان منهاي فوتبالي کش��ورمان انتظار ندارند که باشگاه ها 
قرارداد میلیاردي جلوی شان بگذارند. به هر حال فوتبال ماجرایش فرق 
می کند، اما کمتر قهرماني می تواند با این اختلاف رقم قراردادها کنار 
بیاید، به خصوص که باشگاه های کشورمان در هر رشته ای می خواهند 
فعالی��ت کنند، 99 درصدش��ان دولتي هس��تند و چنی��ن تبعیضي 
آزاردهنده است که پول را دولت بدهد اما فوتبالی ها با این پول قرارداد 
میلیاردی ببندند و در رشته ای چون شمشیربازی 9میلیونی! همین 
می ش��ود که صحبت های عابدیني کام مان را تلخ می کند، تلخ از این 
نظر که هواي قهرمانانمان را نداریم و به اندازه زحمت و تلاشي که براي 
بالا بردن نام ایران می کشند، تحویل شان نمی گیریم. برایشان امکانات 
فراهم نمی کنیم که ته دلشان قرص باشد که زحماتشان دیده می شود 

تا با انگیزه بیشتري براي مسابقات بعدي تمرین کنند.
البته نه مجتب��ي عابدیني و نه دیگ��ر بچه های منه��اي فوتبالي که 
در المپیک و جهاني براي کش��ورمان مدال و افتخ��ار درو می کنند، 
انتظار زیادي ندارند. آنها ش��رایط اقتصادي کش��ور را درک می کنند 
و زیاده خواهی ه��ای فوتبالي ها را ندارن��د و نمی خواهند همه چیز در 
بهترین شرایط برایشان مهیا باش��د. هم عابدیني و هم دیگر بچه های 
مدال آور با مردم کوچه و خیابان زندگي می کنند و مانند برخي اهالي 
فوتبال نیس��تند که نگاه بالا به پایین به مردم داشته باشند و از درد و 
رنجي که مردم می کش��ند، بی خبر باش��ند. مانند فوتبالي ها نیستند 
که تا ستاره های هتل محل اقامت شان یکي کمتر و آب استخر محل 
اردوي شان یک درجه سردتر شود، شهر را به هم بریزند و ساک شان را 

بیندازند روي دوش شان و راهي خانه هایشان شوند.
حالا مقایسه کنید انتظاراتي که یک قهرمان مانند عابدیني دارد با یک 
فوتبالیست که چهار دهه اس��ت هیچ جامي را به جام های کشورمان، 
آن هم در سطح آس��یا به ویترین افتخارات موزه ورزش اضافه نکرده 
اس��ت. با این ش��رایط بچه منهاي فوتبالي با این همه مدال باید روي 
سر مسئولان جا داشته باشند، اما سر تا ته دغدغه های مدیران وزارت 
ورزش را لیست کنید، کمتر می بینید که وزیر ورزش یا معاونانش در 
لابه لای مصاحبه های پرطمطراق شان حرفي بزنند که بتواند حرص 
و جوشي را که بچه های منهاي فوتبالي می خورند، کمتر کند. همین 
چند روز اخیر را بررس��ي کنید از مسعود س��لطاني فر به عنوان وزیر 
ورزش گرفته تا معاونش محمدرضا داورزني افتاده اند دنبال اینکه لیگ 
برتر فوتبال را زودتر آغاز کنند، طوري که واعظ آشتیاني کنایه می زند 
مگر معاون وزیر ورزش، سخنگوي فدراسیون فوتبال است که تاریخ 

برگزاري لیگ را اعلام می کند!
از فوتبال زدگي مسئولان ورزش زیاد گفته ایم، اما انگار قرار نیست به 
آنها بربخورد و به خودشان بیایند که ساختماني که در خیابان سئول 
ش��مالي تهران هر روز صبح به آنجا می روند، وزارت کل ورزش کشور 
اس��ت، نه فقط وزارت رش��ته خاصی مثل فوتبال. همین غش کردن 
مدیران ورزش به س��مت فوتبال و حرص خوردنش��ان براي فوتبال 
است که یادشان می رود به فرودگاه بروند و به قهرماني مانند مجتبي 
عابدیني که مدال برنز جهانی اش را باید روي چشمانشان بگذارند، خدا 
قوت بگویند. اینکه یک قهرمان براي اولی��ن بار، تکرار می کنیم براي 
اولین بار، یک مدال باارزش جهاني براي ورزش کشورمان کسب کند، 

آن وقت مسئولان ورزش تحویلش نگیرند، آخر بی توجهی است.
به این قهرمان حق بدهید که دلس��رد ش��ود. البت��ه قهرماناني مانند 
مجتبي عابدین��ي آنقدر بی توجهی و کم محلی از مس��ئولان دیده اند 
که دیگر جان سخت شده اند و  آبدیده، طوري که اگر غیر از این اتفاق 
بیفتد، تعجب می کنند. همه اینها اما دلیل نمی شود که وزیر ورزش و 
سایر متولیان چشم شان را روي موفقیت های قهرماناني چون مجتبی 
عابدیني ببندند و حتي از این قهرمان یک استقبال خشک و خالي هم 
نکنند. کاش مسئولان کلاهش��ان را بالاتر بگذارند و بچه های منهاي 
فوتبال را نیز ببینند، به خصوص که ورزش کشورمان هرچه افتخار در 
آس��یایي، جهاني و المپیک می آورد، نتیجه تلاش همین بچه هاست، 
قهرماناني مانند عابدیني یا همی��ن بچه های تیم ملي جوانان والیبال 
که پس از قهرماني تاریخی شان در جهان، حتي یک ریال هم از وزارت 

ورزش پاداش نگرفته اند. 
البته خزانه وزارت ورزش وقتي نوبت به منهاي فوتبالي ها و افتخارات 
تاریخی شان می رسد، خالي می شود و مدیران مصاحبه و ورزشکاران 
را دعوت به ریاض��ت اقتصادي می کنند، اما وقت��ي صحبت از فوتبال 
می ش��ود، معاون وزیر ورزش چمدان به دس��ت راهي اردوي فوتبال 
می شود و براي چند برد معمولي پاداش چندصد هزار دلاری، آن هم 
در روزهاي سخت اقتصادي و گراني ارز به جیب فوتبالي ها می ریزد تا 

چهره فوتبالي ها درهم نشود!
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